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Прије пуних 80 година 12. 
славонска бригада из Хрват-
ске је преко ријеке Саве у 
Дубочцу стигла у Босну и пр-
идружила се домаћим једи-
ницама у ослобађању окуп-
иране територије, а овај сл-
ободарски подвиг утабао је 
пут отпору фашизму од Дер-
венте до Бањалуке.

Између 3. и 4. новембра 
1943. године припадници сл-
авонске пролетерске бриг-
аде прешли су Саву у Дуб-
очцу и придружили се јед-
иницама у Босни, посебно из 
11. дивизије, супротстављ-
ајући се далеко надмоћнијем 
непријатељу. У част овим 
храбрим борцима протекле 
суботе испред споменика у 
Дубочцу одата је почаст ст-
радалим у Народноослоб-
одилачком рату. 

Предсједник дервентског 

СУБНОР-а Борислав Прер-
адовић подсјетио је на дога-
ђаје с почетка новембра 
1943. године.

- Прелазак бораца из сл-
авонске бригаде припреман 
је скоро годину и нигдје није 
било повољно мјесто за пре-
лазак, јер је рат увелико бу-
ктао. Дервента је у то вриј-

еме била под контролом 
НДХ-а, а сам прелазак Саве 
у Дубочцу за многе припа-
днике бригаде је био кобан. 
Они који су успјели у том 
подвигу учествовали су у 
борбама у Мишковцима, пр-
ема Прњавору, Календеро-
вцима, и даље према Бања-
луци. Ми се окупљамо сваке 
године на овом мјесту како 
би указивали на то да пош-
аст фашизма и данас тиња - 
рекао је Прерадовић.

Шеф Одсјека за борачко - 

инвалидску заштиту Градске 
управе Станиша Микеревић 
казао је да се окупљањем у 
Дубочцу његује сјећање на 

људе који су дали значајан 
допринос спасавању живота 
у Другом свјетском рату.

- Окупљањем се сјећамо 
људи који су се у сулудим 
временима окупили и орг-
анизовали и покушали да 
спасу народ са овог подр-

учја. На нама је да се сјет-
имо тих људи и да идеју која 
дуго живи не заборавимо, да 
млађе учимо шта се деша-

вало како се историја не би 
поновила - рекао је Микер-
евић који је уз замјеника гра-
доначелника Синишу Јефт-
ића, предсједника Скупшт-
ине града Бојана Раданов-
ића и представнике дервен-
тског СУБНОР-а положио 

вјенац на спомен - обиљежје 
у овом мјесту. Вијенце су по-
ложили и представници Мје-
сне заједнице Дубочац, те 
делегације политичких пар-
тија СНСД-а и СП- а. Обиљ-
ежавању су присуствовали и 

посланици у Народној скуп-
штини РС Игор Жунић и Де-
нис Пијетловић, одборници у 
Скупштини града, потомци 
бораца НОР-а, мјештани и 
други.

Поштовање према анти-
фашистичкој борби и њеним 
актерима с посебним пијет-
етом његује Радован Пазу-
ревић као потомак борца 

НОР-а.
- Сваке године долазим у 

Дубочац, јер ово мјесто зас-
лужује да буде мјесто оку-
пљања поштовалаца антиф-
ашистичке борбе. Моја сјећ-
ања сежу у времена када се 

овдје окупљала цијела Југо-
славија, било је људи из ра-
зних крајева тадашње држ-
аве, а који су настојали да 
од заборава отргну догађаје 
и људе који су донијели сло-
боду у Другом свјетском ра-
ту. То морамо да памтимо, 
ради истине и времена која 
долазе - поручио је Пазур-
евић.                             Н. С.

Прелазак 12. славонске бригаде у 
Босну у Другом свјетском рату обиљежен у Дубочцу

Славити 
слободарске 
подвиге који 
су утабали 
пут отпору 
фашизму

Важно указивати на пошаст 
фашизма који тиња и данас

Споменици
Осим његовања културе сјећања на антифашистичку 

борбу, Градска управа настоји да обнови споменике 
који подсјећају на ту борбу. У том циљу, обновљен је 
и споменик у Дубочцу, као једно од 16 спомен - 
обиљежја из периода Другог свјетског рата на подр-
учју града.

- Већину тих споменика смо обновили, а идуће год-
ине биће завршен цијели процес обнове – рекао је 
Станиша Микеревић.

Славонска 
бригада прије 80 

година допринијела 
ослобађању 

окупираног подручја 
од Дервенте до 

Бањалуке

Кружна раскрсница код 
бензинске пумпе „Нада“, је-
дно од најзначајнијих путних 

чворишта у регији, хортику-
лтурним уређењем добила 
је нови изглед.

Овај кружни ток, на укрш-
тању магистралних путева 

Добој - Дервента - Прњавор 
- Брод, изграђен је прошле 
године, чиме је значајно ра-
стерећена путна комуникац-

ија кроз дервентску тери-
торију. 

Раскрсницу су изградили 
„Путеви Републике Српске“, 

а уз тротоаре и саобраћајну 
сигнализацију овај кружни 
ток је много безбједнији за 
саобраћај.

Нови изглед путног чворишта
Уређена кружна раскрсница

Кружни ток, 
уз тротоаре и 
сигнализацију, 
изузетно 
безбједан за 
саобраћајДервенћанка Тамара Бећаревић понијела је ласкаву 

титулу студента генерације Економског факултета Ун-
иверзитета у Бањалуци, заслуживши тиме златну зна-
чку овог Универзитета.

Како су навели из Градске управе, признање је Бећ-
аревићевој уручено у уторак на свечаној академији у 
Културном центру Бански двор поводом обиљежавања 
48 година рада Универзитета.

Тамари Бећаревић златна
значка Универзитета

Дервенћанка 
студент 

генерације 
Економског 
факултета
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Реконструкци ја  ди јела 
Улице краља Петра Првог 
стигла је до фазе припреме 
за полагање асфалта, док је 
изградња тротоара већ 
завршена, а нови изглед до-
бија и мост у Доњем Детлаку 
на којем је постављен већи 
дио газећег слоја.

Из Одјељења за стамбено 
- комуналне послове Градске 
управе потврдили су да ра-
дови на оба ова градилишта 
теку планираном динамиком.

- У главној улици, чија је 
реконструкција почела у 
септембру, у суботу су асф-
алтирани тротоари, а кол-
овоз се од тада равна и при-
према за асфалтирање. Ос-

им тога, завршена је и изгр-
адња нових прикључака на 
дистрибутивни цјевовод, са-
нирана канализациона мре-

жа и одводња оборинских 
вода - навели су из Градске 
управе подсјећајући да рад-
ови у овој улици обухватају 
и обнову степеништа испред 
Полицијске станице.

Реконструкција моста који 
спаја Дервенту и Прњавор у 
Доњем Детлаку, такође на-
предује.

- Монтажа нових дрвених 
елемената је започела пос-
тављањем ивичних греда са 
доње стране челичног глав-
ног носача, а потом су пост-
ављене попречне греде, те  

дрвене талпе, а ових дана 
се завршава постављање 

ивичних горњих греда - пој-
аснили су из надлежног од-

јељења додавши да је предв-
иђено и чишћење ограде мо-
ста од корозије и старе боје, 
потом фарбање ограде, а 
динамику ових радова дикт-
ираће временске прилике. 

Обнова моста уговорена 
је на износ нешто већи од 
64.000 марака, док реконст-
рукција Улице краља Петра 
Првог износи око 743.000 
марака, а прилаза Полицијс-
кој станици 40.000 КМ. 

А. Д.

Напредују радови на неколико градилишта

Главна улица и 
мост у Детлаку 
добијају нови 

изглед

Мост у 
Доњем 
Детлаку 
добиће нови 
газећи слој

Омладинска улица
Активно је и градилиште у Омладинској улици гдје је 

у току изградња пјешачке стазе и уређење паркинга. 
Вриједност ових радова је око 40.500 марака.

Послије 
асфалтирања 

тротоара, 
припрема се 

терен за 
полагање 
асфалта 

Пред одборницима у Ску-
пштини града данас ће се 
наћи Нацрт буџета града за 
2024. годину који је пројек-
тован у износу од 24.322.000 
марака, а на дневном реду 
је и Приједлог ребаланса ов-
огодишњег буџета у износу 
од 25.641.000 КМ, односно 
његово повећање за више 
од 3,3 милиона марака.

Начелник градског Одјељ-
ења за финансије Миле Стр-
инић казао је да је за идућу 
годину предвиђен већи буџ-
ет за 9,34 одсто у односу на 
ову годину.

- Најзначајнија промјена је 
у износу капиталних улагања 
која су предвиђена у износу 
од два милиона марака. Зн-
ачајан је и раст социјалних 
давања, а остала потрошња 
остаје на приближно истом 
нивоу и обезбјеђени су сви 
услови за функционисање 
свих јавних установа и 
управе - казао је Стринић до-
давши да мишљење о овом 

документу треба да да и Ми-
нистарство финансија РС.

Нацртом буџета за 2024. 
годину буџетски приходи и 
примици за нефинансијску 
имовину планирани су у из-
носу од 23.674.500 марака, 
што је у односу на план за 
2023 .  годину  више за 

1.872.500 КМ или 8,6 одсто. 
Порески приходи пројекто-
вани су у износу од 13.196.500 
КМ и већи су у односу на 
2023. годину за 5,2 одсто. 
Очекивани приходи од инд-
иректних пореза јединицама 
локалне самоуправе у току 
2 0 2 4 .  г о д и н е  и з н о с е 
486.700.000  КМ. У складу са 
Одлуком о учешћу општина 
и градова у приходима од 
индиректних пореза и на-
чину распоређивања тих 
прихода граду Дервента пр-

ипада коефицијент 0,022862, 
што значи да Дервенти по 
овој основи припада 11.126.000 
марака. 

Такође, пројектовани су и 
већи приходи од пореза на 
лична примања и приход од 
пореза на доходак у износу 
од 1.306.500 КМ и већи су за 

42 одсто у односу на план из 
2023. године. Из Градске уп-
раве подсјећају да локалне 
самоуправе у овој расподј-
ели учествују у сразмјери 25 
одсто према 75 одсто колико 
припада Републици Српској.

Приход од пореза на неп-
окретности пројектовани су 
на  истом новоу као и у овој 
години, односно 710.000 КМ, 
а када се ради о непореским 
приходима, они су планир-
ани у износу од 8.371.000 КМ 
што је у односу на овогоди-

шњи буџет више за 9,8 одсто.
Примици за нефинансијску 

имовину, који се односе на 
приходе од продаје земљ-
ишта, планирани су у износу 
од 808.000 КМ и они биљеже 
повећање у односу на текућу 
годину у износу од 200.000 
КМ или 32,9 одсто. Из Град-
ске управе наглашавају да 
сваке године биљеже раст 
заинтересованости за прод-
ају земљишта у циљу пове-
ћања производних капаци-
тета, те да се сљедеће год-
ине очекује продаја земљ-
ишта на основу досадашњих 
интересовања страних инве-
ститора и домаћих привр-
едника.

Када се ради о буџетским 
расходима они су у Нацрту 
буџета за 2024. годину пла-
нирани у износу од 19.983.800 
марака и већи су у односу на 
план за 2023. годину за 
1.635.700 КМ или 8,9 одсто.

Планирани расходи за ли-
чна примања запослених из-

носе  9.830.100 КМ и већи су 
за 3,8 одсто у односу на ову 
годину, док су расходи по 
основу коришћења роба и 
услуга планирани у износу 
од  4.304.000 КМ и већи су у 
односу на 2023. годину за 
660.360 због раста цијена и 
трошкова одржавања лока-
лних избора. 

Расходи финансирања и 
други финансијски трошкови 
износе 96.000 КМ (трошкови 
камата) и већи су за 11,5 од-
сто због промјене Еурибора, 
а субвенције остају приб-
лижно на истом нивоу и из-
носе 495.000 КМ.

Планирано је повећање 
грантова у односу на план за 
текућу годину за 3,5 одсто, и 
то на укупно 1.591.500 КМ, 
те смањивање расхода по 
судским р јешењима на 
100.000 КМ, што је мање за 
35.000 КМ.

Издаци за нефинансијску 
имовину у 2024. години пре-
двиђени су у износу од 

3.591.800 КМ и већи су за 
15,2 одсто у односу на план 
2023. године, а од наведеног 
износа 2.000.000 КМ односи 
се на План капиталних улаг-
ања за 2024. годину. 

Одјељење за финансије 
Градске управе организов-
ало је јавне расправе о овом 
документу, прикупљањем 
мишљења и примједби, како 
би био креиран коначни пр-
иједлог буџета.

Међу 12 тачака дневног 
реда данашње сједнице су и 
одлуке о расписивању конку-
рса за избор и именовање 
директора Дома здравља и 
Центар за социјални рад. 
Пред одборницима ће се, 
између осталог,  наћи и 
Приједлог одлуке о усвајању 
Плана мреже здравствених 
установа на територији града 
Дервента за период од 2023 
-  2028.  године, измјене 
регулационих планова, те 
одлука о продаји гараже у 
својини града.               Д. Р.

Одборници Скупштине града разматраће данас буџетске документе

Буџет града за 2024. годину
пројектован на 24.322.000 КМ

За капитална улагања у 2024. 
предвиђена два милиона КМ
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Скупштина Борачке организације Републике Српске 
изабрала је протекле седмице Радана Остојића за 
предсједника ове организације. 

Остојић је ову функцију обављао од половине 
прошле године, након што се појавила криза у руко-
вођењу организацијом. 

За њега је гласало 120 чланова Скупштине, седам 
је гласало за његовог противкандидата Зорана Гвозд-
еновића из Братунца, док су три делегата била уздр-
жана. Милован Гагић из Градишке, раније је повукао 
своју кандидатуру.

Борци у Републици Српској и даље се пријављују 
за јединствени мјесечни борачки додатак, а прве исп-
лате на њихове рачуне услиједиће почетком идућег 
мјесеца, рекао је министар рада и борачко - инва-
лидске заштите РС Данијел Егић.

Нагласио је да и даље борци у одсјецима за бора-
чко - инвалидску заштиту у локалним заједницама 
подносе захтјеве, али да је њих знатно мање него 
раније када је почела предаја захтјева.

- Не можемо почети са исплатама док год се не 
заврши тај процес и док не буду издата рјешења. 
Очекујем да највише за мјесец почну исплате по 
коефицијенту од 2,20 и да тим правом обухватимо 
све борце, односно и оне шесте и седме категорије, а 
снижена је и старосна граница на 45 година. Према 
неким нашим процјенама право на јединствени 
борачки додатак оствариће око 194.000 бораца - 
казао је Егић „Гласу Српске“. 

Новац за ове намјене предвиђен је у ребалансу 
овогодишњег буџета РС, а у којем је за мјесечни бор-
ачки додатак предвиђено 20 милиона марака.

- Поред тога у ребалансу је предвиђен и новац за 
повећање инвалиднина до краја ове године. Све је то 
ишло у пакету - поручио је Егић.

Раније је поручено да сви борци од прве до седме 
категорије који су били у зони борбених дејстава 
имају право на јединствени мјесечни борачки додатак. 

Одлука Скупштине БОРС-а

Остојић 
предсједник Борачке 

организације

Министар рада и борачко - 
инвалидске заштите

Прве исплате 
борцима 

идућег мјесеца

И даље траје подношење 
захтјева

Предузеће „Унис стил“, које 
је основала компанија „Фр-
укта трејд“, протекле седм-
ице покренуло је произв-
одњу цијеви у погонима не-
кадашњег „Униса“, а у прои-
зводњи је ангажовано 35 
радника

Власник „Фрукта трејда“ 
Душан Рељић, који је дер-
вентску фабрику цијеви у 
стечају купио у фебруару за 

12 ,19  милиона марака , 
истакао је да је почела про-
бна производња цијеви.

- Након што је стигла тра-
ка, почели смо пробну про-

изводњу цијеви. Сировине 
имамо довољно до јануара, 
а план је да мјесечно буде 
произведено 3.000 тона циј-
еви - казао је Рељић поруч-
ивши да је план да до краја 
године у фабрици буде зап-
ослено укупно 60 људи.

Рељић је подсјетио да је 
до сада у ремонт и додатне 
машине и опрему уложено 
најмање два милиона марака.

- Наставићемо и даље са 
улагањима, али и са обезб-
јеђивањем сигурног тржишта 
на наш производ - нагласио 
је Рељић подсјећајући да 

оживљавањем „Униса“ жели 
да постакне ново запошљ-
авање и привредну активност. 

Радници који су стали уз 
„Унисове“ машине махом су 
радници са искуством у овој 
дервентској фабрици. Један 
од њих је педесетчетворог-
одишњи Крешо Томинчић који 
је у „Унису“ радио од 2002. 
до покретања стечаја 2019. 
године.

- Имам 17 година радног 
стажа и од одласка фабрике 
у стечај нисам нигдје радио. 
У мају су ме позвали да се 
вратим у „Унис“ и прихватио 
сам. Било је доста посла да 
се погони оспособе за рад, 
али нас десетак је за кратко 
вријеме успјело да оспособи 
линију за производњу - рек-

ао је Томинчић којем су по-
вјерени послови вође линије.

- Добро познајем овај по-
сао и вјерујем да ова фаб-
рика има будућност. Нови 
послодавац је до сада извр-
шио све обавезе према нама 
који смо запослени и надам 
се да ће тако и остати - ре-
као је Томинчић. 

Понуду за посао прихва-
тио је и Бошко Чолић који је 

у „Унису“ радио 11 година. 
- Драго ми је што је човјек 

из наше средине нови вла-
сник и што је одлучио да 
покрене „Унис“. Вјерујем да 
неће бити проблема и да ће 
фабрика живјети - рекао је 
ч е т р д е с е т ш е с т о г о д и ш њ и 
Чолић.

Н. С. 

Нови власник оживио дервентску фабрику

У погонима 
„Униса“ поново се 
производе цијеви

ЕКОНОМИЈА

Тренутно је у фабрици 
ангажовано 35 радника, а до краја 
године тај број би могао бити 
удуплан Историјат

Фабрика цијеви „Унис“ основана је 1974. године као 
радна организација у саставу „СОУР УНИС“ из Сар-
ајева. У почетку предузеће је производило округле 
прецизне цијеви, овалне, квадратне и правоугаоне 
цијеви различитих димензија. До краја 70-тих година 
предузеће је проширило асортиман уводећи прои-
зводњу жарених хладновучених цијеви, шавних пре-
цизних цијеви, те прерађених цијеви. У даљем развоју 
предузеће је отворило и погон за прераду дрвета, чији 
се производни програм састојао од производње ла-
мперије, бродских подова, столарије, намјештаја и 
другог. 

 „Унисове“ машине угашене су 2018. године, а 
годину дана касније покренут је стечај. 

Планирана 
производња 

3.000 тона 
цијеви 

мјесечно
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Градски одбор Социјалис-
тичке партије Дервента св-
ечаном академијом просл-
авио је 30 година постојања, 
а током овог периода ангаж-
ман и идеје кадрова ове па-
ртије оставиле су видљив и 
позитиван траг како у Дерв-
енти, тако и читавој Репуб-
лици Српској.

Обиљежавање три децен-
ије постојања СП-а у дерве-
нтском Центру за културу ок-
упио је у недјељу руков-
одство партије, активисте и 
симпатизере, а прослави је 
присуствовао и предсједник 
партије Петар Ђокић.

Ђокић је нагласио да је 
Социјалистичка партија од 
самих почетака била дос-
љедна идејама развоја и на-
претка, те да је упркос иза-
зовима и тешким тренуцима 
успјешно дјеловала. 

- Социјалистичка партија 
је својим ангажманом на 
простору Републике Српске 
и БиХ оставила врло пози-
тиван и видљив траг у укуп-
ном животу и развоју, а о 
томе можемо говорити и на 
подручју Дервенте. Од самог 
почетка, па све до данас, 

били смо веома конструкти-
ван политички фактор, који 
је својим дјеловањем и спо-
собностима доприносио ра-
звоју ове локалне заједнице, 
укључивањем у политички и 
друштвени живот града ве-
ликог броја својих кадрова - 
казао је Ђокић истакавши да 
ће СП и у будућности на-

ставити да дјелује на осн-
овним принципима на којима 
почива њен програм.

- И даље ћемо се борити 
за слободу и равноправност, 
за правду, прије свега социј-
алну правду, солидарност и 
свеопшти напредак. Настав-
ићемо да се боримо за ра-
звој, окупљајући мисаоне 
снаге, оне снаге које су пуне 
енергије и спремности да 
раде за развој наше зајед-
нице и Републике Српске, а 
велику предност ћемо да-

вати младим људима - дод-
ао је Ђокић.

Предсједник Градског од-
бора СП-а у Дервенти Сл-
авен Гојковић подсјетио је 
на вријеме и околности у кој-
има је партија настала.

- Када је Социјалистичка 
парти ја  настала,  давне 

1993. године, почела је да 
дјелује и у Дервенти. Тих де-
ведестих година прошлог 
вијека, ратних и поратних, 
била је уз свој народ, баш 
као и данас. Мислим да смо 
били једна прагматична па-
ртија која је увијек знала из-
абрати најбољи пут којим 
треба да иде локална заје-

дница, као и Република Срп-
ска - казао је Гојковић дода-
вши да се у наредној години, 
која је изборна, очекује да 
СП обнови резултат који је 
постигнут на протеклим изб-
орима или оствари још бољи.

Академији поводом јубил-
еја присуствовали су руко-

водиоци партије и истакнути 
кадрови, потпредсједници 
Давор Стрика и Недељко 
Јовић, народни посланик 

Срђан Тодоровић и директор 
АПИФ-а Блашко Каурин, као 
и представници општинских 
одбора из Добоја, Модриче, 

Брода и Вукосавља. Дио ак-
адемије били су и одборници 
у Скупштини града и коа-
лициони партнери, и то СНСД 

на челу са народним посла-
ником и предсједником Гра-
дског одбора Игором Жун-
ићем и замјеником градон-

ачелника Синишом Јефти-
ћем, делегација Уједињене 
Српске на челу са предсје-
дником Градског одбора Ми-

одрагом Тешендићем и дел-
егација ГО НДП-а са предсј-
едником Зораном Милојеви-
ћем, те друге званице.   А. Д.

Градски одбор Социјалистичке партије академијом обиљежио јубилеј

Три деценије у служби 
напретка и развоја Дервенте и РС

И даље ћемо се борити за 
слободу и равноправност, за 
правду и свеопшти напредак и 
развој, поручио Ђокић

Плакете и захвалнице
Најсвечанији дио академије био је посвећен уручивању плакета и захвалница 

члановима који су дали непроцјењив допринос развоју партије и идеје у претходне три 
деценије. Плакета је уручена Милану Длакићу (постхумно), Нади Радановић, Љубици 
Гаврић, Живку Вукичевићу, Душану Боројевићу, Душану Рашићу и Милану Гаврићу, а 
захвалнице су добили Недељко Марић, Милорад Бабић, Душан Трифуновић и Остоја 
Недић.

Социјалистичка 
партија, поручио 

Гојковић, 
одувијек је уз 

свој народ

Народна библиотека „Бр-
анко Радичевић“ и органи-
зација „Срби за Србе“ 16. и 
17. новембра у Дервенти ор-
ганизују хуманитарни сајам 
књиге под називом „Књига 
из блока“. 

Како су објаснили из би-
блиотеке, на овом сајму би-
ће могуће купити књигу по 

цијени коју одреде сами пос-
јетиоци, а сав приход од пр-

одаје биће усмјерен за пом-
оћ вишечланим српским пор-
одицама.

- Позивамо све суграђане 
који желе учествовати у ак-

цији, односно поклонити књ-
игу за продају, да донесу 
књиге од понедјељка, 13. 

новембра у библиотеку или 
на почетку одржавања сајма. 
Такође, суграђани ће моћи 
купити књигу по жељи - 
казали су из библиотеке.

Хуманитарни сајам ће 
бити одржан у просторијама 
библиотеке од десет до 18 
часова.

А. Д.

Народна библиотека и организација 
„Срби за Србе“ припремају хуманитарни сајам

Сајам „Књига из блока“ 
16. и 17. новембра

Приход намијењен за помоћ 
вишечланим српским породицама

Дом здравља Дервента

З А Х В А Л Н И Ц А
Радовану Пазуревићу и „Санину“

Дом здравља Дервента захваљује се власнику 
фабрике обуће „Санино“ Радовану Пазуревићу и 
радном колективу овог предузећа за вриједну донацију 
од 22 пара зимске обуће за све запослене у Служби 
хитне медицинске помоћи. 

Ову обућу запослени ће користити за теренски рад.
Дом здравља Дервента



страна број 28709. новембар 2023.6.

Књига о историјској вриј-
едности и наслијеђу које чу-
ва локалитет Ћелар, нека-
дашње гробље и црквиште, 
представљена је Дервен-
ћанима протеклог четвртка у 
Народној библиотеци „Бр-
анко Радичевић“.

Ћелар, односно српско 
православно гробље и цр-
квиште, које се налази у 
дервентском насељу Костур, 
датира из друге половине 
18. вијека. Послије добијања 
дозволе за градњу правосл-
авне цркве у Српској варо-
ши, претпоставља се да је 
стигла и дозвола за подиз-

ање новог гробља, те се оно 
на Ћелару више није корис-
тило.

Како је објаснио један од 
аутора дјела, Дамир Кљајић, 
током истраживања прона-
ђен је и основ цркве, на чије 
постојање упућује и сам на-

зив локалитета.
- Истраживање археоло-

шког локалитета Ћелар зап-
очело је још 2011. године и 
већ тада се родила идеја да 
се локалитет детаљно ист-
ражи и да све то објединим у 
књигу. До 2021. године сам 
сакупљао литературу још 
развијајући идеју да се све 

укоричи, а тада су се укљу-
чили и отац Жељко Божић и 
Славен Кузмановић, који је 
организовао акције чишћења 
и уређења локалитета - обј-
аснио је Кљајић додавши да 
је Ћелар истражен већ кра-
јем 19. вијека, те да су про-
нађене забиљешке првих 

истраживача, као и фотогра-
фије археолога из Музеја у 
Дервенти настале 1978. и 
1979. године.

Новија истраживања су 
рађена 2011. и 2021. године.

- Археолог Александар Ја-
шаревић вршио је истражи-
вања током пет дана 2021. 
године и тада је чишћен лок-

алитет, скинут површински 
слој земље и прављена је 
сонда. Све те акције биле су 
у циљу заштите локалитета 
у коју је потребно да се укљ-
уче и дервентске установе 
као и Републички завод за 
заштиту споменика, као и да 
се реконструишу и санирају 

оштећени дијелови - рекао 
је Кљајић.

Један од аутора књиге, yз 
Кљајића и Славена Кузма-
новића, протонамјесник Же-
љко Божић, истакао је да су 
на локалитету пронашли ше-
ст споменика са натписима.

- Посветили смо једно из-
вјесно вријеме истраживању 

старих натписа на спомен-
ицима на гробљима у нашој 
околини. На два, од шест 
споменика, постоје натписи 

које смо успјели да деши-
фрујемо. Гробља су наше 
највеће светиње о којима се 
треба водити рачуна и због 
тога треба сачувати ово на-
ше историјско наслијеђе, а 
посебно због људи који тамо 
почивају - казао је Божић. 

Ангажман археолога из 
Добоја Александра Јашаре-
вића обезбиједила је Наро-
дна библиотека „Бранко Ра-

дичевић“, чији запослени су 
се такође ангажовали и око 
уређења локалитета, а под-
ршку овом пројекту пружила 
је и Туристичка организација 
Дервенте и Истраживачки 
центар „Искон“.

А. Д.

Представљена књига о археолошком локалитету гробља и црквишта у насељу Костур
ДРУШТВО

Ћелар 
вриједно 

историјско 
наслијеђе

У дервентском Дому зд-
равља од 6. новембра дос-
тупна је комерцијална вак-
цина против грипа по цијени 
од 32 марке, док је од 7. но-
вембра вакцина на распол-
агању категоријама осигура-
ника чије трошкове вакци-

нације у потпуности сноси 
Фонд здравственог осиг-
урања РС, саопштили су из 
ове здравствене установе.

Специјалиста епидеми-
ологије др Милена Бјеговић 
Ђујић нагласила је да се 
вакцинација против грипа 
обавља послије прегледа 
надлежног породичног љек-
ара, подсјећајући које кат-
егорије становника имају 

право на бесплатну вакцију.
- То су особе обољеле од 

шећерне болести које пр-
имају инсулин, као и обо-
љели од исхемијске болести 
срца са уграђеним стентом 
или бајпасом. Такође, право 
на вакцину против грипа о 

трошку Фонда здравственог 
осигурања имају и пацијенти 
са уграђеним вјештачким 
валвулама или пејсмејкером, 
обољели од хроничне бубр-
ежне слабости, који су на 
третману хемодијализом, 
обољели од малигних боле-
сти који су завршили са хе-
миотерапијом и немају кли-
ничких знакова болести, као 
и обољели од мишићне дис-

трофије и мултипле склер-
озе. Ову вакцину бесплатно 
могу да приме и дјеца лије-
чена од реуматске грознице 
са промјенама на срцу и 
цистичне фиброзе, особе 

које су примале хемиоте-
рапију и немају клиничких 
симптома болести и посебн-
им потребама у колективном 
смјештају - подсјетила је др 
Бјеговић Ђујић.

Додала је да је вакцина-
ција најсигурнија и најеф-
икаснија мјера превенције 
грипа, а ове године вакцина 
садржи четири типа вируса. 

- Сваке сезоне се прави 
нова вакцина, која садржи 
оне типове вируса који се 
тренутно налазе у циркул-
ацији у свијету. Даје се у 
једној дози, а дјеци која до 

сада нису била у контакту са 
вирусом препоручује се ва-
кцинација два пута са раз-
маком од мјесец између до-
за. Потребно је да од дава-
ња вакцине протекне најм-
ање 15 дана да би се развио 
имунитет на вирус грипа. 
Вакцинација се препоручује 
свима, а посебно особама 
старијим од 65 година, обо-

љелим од шећерне и карди-
оваскуларних болести, обо-
љелим од малигних и хро-
ничних обољења плућа, те 
хроничном бубрежном слаб-
ошћу. Вакцинишимо се како 
бисмо заштитили своје здр-
авље и здравље својих нај-
ближих - поручила је др Бје-
говић Ђујић.

Грип је акутно вирусно об-
ољење које проузрокује ви-
рус инфлуенце, а годишње 
од њега оболи од три до пет 
милиона људи са тешком кл-
иничком сликом. Сваке год-
ине вирус грипа однесе изм-
еђу 250.000 и 500.000 људ-
ских живота.

ДЛ

У Дому здравља почела вакцинација против вирусног обољења

Вакцина и даље најбоља заштита од грипа

Вакцинација се препоручује 
свима, а посебно ризичним 
категоријама

Превенција
Ризик од преношења инфекције може се смањити 

редовном хигијеном руку, провјетравањем просторија 
и избјегавањем затворених простора са већим бројем 
људи, заштитом носа и уста папирним марамицама пр-
иликом кијања и кашљања и њихово одлагање у корпу 
за отпатке одмах након употребе, те вакцинацијом.

Циљ истраживања и уређења 
локалитета, али и представљеног 
дјела, јесте његова заштита и 
очување

Свештеници и гробље
Српско православно гробље које је смјештено у 

дервентском насељу Костур, било је мјесто укопа 
православног становништва из града, с обзиром да 
османска власт у 18. вијеку није дозвољавала пост-
ојање гробља у граду. Истраживањем 2011. године, на 
Ћелару је евидентирано више од 100 надгробних 
споменика, од којих већина потиче из 18. и 19. вијека, 
а мањи број из старијег периода. Према предању које 
је забиљежено крајем 19. вијека, у капели која се 
налазила на Ћелару проповиједао је свештеник 
Јовица Илић, који је био актер „Поп Јовичине буне“.

На Ћелару 
пронађени 

остаци цркве и 
више од 100 
споменика
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Народна библиотека 
„Бранко Радичевић“ 

Дервента

Хитлерова огромна шеста армија стигла је у августу 1942. 
године до града који је носио Стаљиново име. Током петом-
јесечне опсаде Црвена армија борила се да заустави нацисте 
по сваку цијену, а затим је, у запањујућем преокрету, опко-
лила и ухватила у клопку нацистичког противника. Ова битка 
за рушевине града однијела је више од три милиона живота.

Књига доноси искуства војника обе стране који су се 
борили у нељудским условима, као и сјећања заробљених  
цивила. Ентони Бивор је разговарао са преживјелима и отк-
рио потпуно нов материјал укључујући и записнике са саслу-
шања заробљеника.

„Стаљинград“
Ентони Бивор

Preporuka

Preporuka

Aktuelno
u Narodnoj biblioteci

Дервентски предшколци 
који у септембру идуће год-
ине крећу у први разред, а 
који не похађају вртић, на 
прољеће ће имати прилику 
да се за школске обавезе 
припремају у програму пред 
полазак у школу и то у врт-
ићу „Трол“, те основним шк-
олама у Календеровцима и у 
Осињи.

Пријаве за припремни пр-
ограм у години пред полазак 
у школу, који се под орга-
низаторском палицом Мини-
старства просвјете и културе 
РС и уз подршку локалних 
управа, проводи од марта до 
маја, у дервентским образ-
овним установама могуће су 

током новембра. 
Програм је бесплатан и 

намијењен будућим прв-
ачићима који нису обухва-
ћени редовним предшколс-
ким васпитањем и образов-
ањем, а који се током три 
мјесеца сваким радним дан-
ом по три часа припремају 
за школу.

Из вртића „Трол“ подсје-

ћају да су пријаве дјеце 
могуће до 30. новембра.

- Потребно је да заинте-
ресовани родитељи пријаве 
дјецу у административној 
служби вртића и то сваким 
радним даном од осам до 14 
часова. Програм ће трајати 
од 1. марта до 31. маја 2024. 

године, пет дана у седмици 
по три часа - казали су из 
ове установе. 

Програм пред полазак у 
школу настојаће да реали-
зују и основне школе у Кале-
ндеровцима и Осињи. 

- Дјецу је могуће пријавити 
до 25. новембра у простор-
ијама школе од осам до 13 
часова - казали су из ОШ 
„Тодор Докић“ у Календеро-

вцима, а од броја пријављених 
малишана зависи реализац-
ија овог програма у осињској 
школи.

- Припремамо се и надамо 
да ће бити довољан број 
пријављених да реализујемо 

програм и у нашој школи. 
Пријаве су могуће сваким 
радним даном до 25. новем-
бра - казали су из ОШ „Ђорђо 
Панзаловић“.                 А. Д.

* Етнолошку изложбу и изложбу старе и ријетке књиге и 
печата, те „Фреске у БиХ“ посјетиоци могу и даље  да пог-
ледају.

* У Народној библиотеци у току су добро познате дјечије 
радионице, уторком и четвртком од 11 до 12 часова, а 
пријаве су могуће у библиотеци или на бројеве телефона 
053/332-961 и 065/868-586.

Програм припреме у години пред полазак у школу биће 
доступан још једној генерацији малишана

ДРУШТВО

Припрема предшколаца
догодине у „Тролу“

и у двије школе

Пријаве могуће 
до краја 

новембра

Програм је бесплатан и 
намијењен будућим првачићима 
који не иду у вртић

Родитељи
Верица Воркапић, чији је син похађао припремни 

програм у вртићу „Трол“, казала је да се ради о 
корисном сегменту припреме за школу.

- Наш дјечак је знао сва слова и бројеве прије 
поласка у припремни програм, али нам је програм јако 
помогао при одвајању. Првих десет дана програма је 
плакао јер се до сада није одвајао од мене, а касније 
је стекао навику што нам је увелико помогло при 
поласку у школу - казала је Воркапићева додавши да 
ће на овај начин припремати и ћерку за школу.

У Српском културно - ум-
јетничком друштву „Дерв-
ента“ у уторак је одржана 
прва проба за 15 полазника 
школе шаргије, а умијеће св-
ирања на овом традициона-

лном инструменту пренос-
иће Кристијан Дробиловић.

- Часове ћемо одржавати 
по договору, недјељом од 18 
до 21.30 часова или уторком 
од 19 до 20.30 часова, одн-

осно четири пута мјесечно - 
рекао је Дробиловић дод-
авши да се заинтересовани 

за секцију могу пријавити и 
током новембра.

А. Д.

У СКУД-у „Дервента“ почела са радом нова секција
Шаргију учи да

свира 15 
полазника
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Часопис Стручне и техничке школе можете пратити 
на „Фејсбук“ страници „STRŠKO“.

Ученици одјељења IV-5, занимање кулинарски 
техничар, протекле седмице имали су занимљиве часове 
из предмета Хотелијерство.

Заједно са професорицом Миленом Васић они су 
осмислили и израдили паное на којима су обрадили 
наставне јединице о међусобној условљености у развоју 
туризма и хотелијерства, учешћу туризма у фазама ек-
ономског развоја, а бавили су се и примјерима из праксе.

Часови су оцијењени као креативни и занимљиви.

Будући кулинари 
знање допуњавају и 

из области 
хотелијерства

kutak

ДРУШТВО

Екипа Основне школе „Ни-
кола Тесла“ у саставу Јел-
ена Видић, Ема Радановић и 
Лена Сарић, предвођена ме-
нтором Драганом Поповић, 
показала је најбоље знање о 
опасностима од мина на гра-
дском такмичењу одржаном 
протекле сриједе, те ће свој 
град представљати на реги-
оналној провјери знања у 
Броду.

Друго мјесто на такмичењу 
које је организовала Градска 
организација Црвеног крста 
показала је екипа ОШ „Ђо-
рђо Панзаловић“ у саставу 
Анђела Планинчевић, Там-
ара Тодорић и Сретенка Да-
вогић, под менторством Бр-

анке Видић, док је треће мје-
сто освојила екипа ОШ „19. 
април“ коју су чинили Ђорђе 
Анђелковић, Стефан Нико-
лић и Милијана Лазаревић, а 
екипу је за такмичење прип-
ремао наставник Дарко Керкез.

Ријеч је о традиционалној 
активности коју проводи де-
рвентски Црвени крст, а која 
је окупила ученике седмих 
разреда из три дервентске 

основне школе, док је екипа 
ОШ „Тодор Докић“ из Кален-
дероваца била спријечена 
да учествује.

Како је истакао секретар 
ове организације Радислав 
Кујунџић ово је 21. такмич-
ење о упозоравању на опас-

ност од мина.
- Ученици се кроз ово квиз 

такмичење упознају са прав-
илима и упозорењима на 

опасности од мина, те уче 
како се понашати ако се на-
ђу у близини или у самом 
минском пољу. Спремни су и 
да упозоре друге како да се 
понашају, а то је и сврха ове 

едукације - казао је Кују-
нџић додавши да је ово так-
мичење припрема за оби-
љежавање „Недјеље упозо-

рења на опасност од мина“ 
од 8. до 15. децембра.

Дервентски ђаци знање ће 
тестирати на регионалном 
такмичењу 10. новембра у 
Броду.                            А. Д.

Градско такмичење „Мисли мине“ окупило три екипе
Најбоље знање о минама

показали ученици ОШ „Никола Тесла“

Регионално такмичење биће 
одржано 10. новембра у Броду

Конкурси
Осим такмичења у оквиру обиљежавања „Недјеље 

упозоравања на опасност од мина“ Црвени крст Реп-
ублике Српске расписаће и конкурсе за ликовне и лит-
ерарне радове ученика од којих ће најбољи бити 
новчано награђени.

Дервентски Драмски сту-
дио током новембра оствар-
ује своју замисао да наш гр-
ад има позоришни репер-
тоар, па ће љубитељи ове 
врсте умјетности током мјес-
еца моћи да погледају више 
представа домаћих глумач-
ких група, али и гостију.

Сваког понедјељка у нове-
мбру у дому Хрватског кул-
турног друштва „Напредак“ 
биће изведена по једна пре-
дстава, а чланови студија ће 
и између тога наступати у 
другим градовима.

- Од снова никада не тре-
ба одустати, а наши су за 
добробит свих и коначно 
нам се остварују. Почев од 
понедјељка, 30. октобра и 
сваког понедјељка у нове-
мбру, планирано је извођ-
ење по једне представе у 
оквиру репертоарског поз-
оришта. Многима дугујемо 
захвалност за подршку и ин-
спирацију, а у првом реду 
директорици Народне би-
блиотеке „Бранко Радиче-
вић“ Мирјани Плиснић и го-
сподину Мирку Филиповићу 
из ХКД „Напредак“ који је 

радо пристао да ова идеја 
буде реализована - казао је 
ментор и идејни творац Дра-
мског студија Синиша Теш-

ановић додавши да ће нов-
ембарски реперотоар бити 
неки вид пробе.  

- Ово је неки вид пробе, 
тако да ћемо према заинтер-
есованости и одзиву публике 

процијенити како у будућ-
ности реализовати ову ид-
еју. Свакако, наш студио већ 
вриједно ради и на другим 

представама, тако да при-
премамо новогодишњу пред-
ставу „Црвенкапа и лијени 
вук“ по тексту Саве Шкобића 
и планирамо да је изводимо 
за дјецу из вртића и прву 

тријаду основаца. Вјерујем 
да ћемо имати и репертоар у 
децембру - додао је Теша-
новић. 

Прва на новембарском ре-
пертоару била је представа 
„NPC Лајф“ која говори о ут-
ицају видео - игрица и дру-
штвених мрежа на животе 
дјеце.                            А. Д.

Захваљујући Драмском студију 
Дервента добила позоришни репертоар

Новембар у знаку позоришта

Сваки 
понедјељак у 
мјесецу 
резервисан је 
за по једну 
представу

Репертоар за новембар
13. новембар „Луцкасти кловнови“ - гостовање у Дервенти
17. новембар „Поткожни сјевер“ - Дис позориште Бањалука

20. новембар „Седам Снежана и патуљака“ - Дервента
27. новембар „И не би представа“ - гостовање у Дервенти

29. новембар „Нешто као срећа“ - гостовање у Челинцу
30. новембар „Лица Хаоса“ - премијера у Дис позоришту Бањалука

Прва збирка поезије Дервенћанина Јосифа Лазар-
евића под називом „Приче о љубави и природи“ 
угледала је свјетлост дана.

Аутор је поезију, коју пише од дјетињства, 
представио кроз три циклуса пјесама „Љубав поред 
ријеке“, „Бакине јагоде“ и „ Васионом све се креће“.

- Једна изузетна животна тема овдје се нуди као 
„обична прича“, а заправо, ријеч је о тој ауторовој 
једноставности и лакоћи исказа, што је видна 
одлика ове поезије - написао је у рецензији Ранко 
Прерадовић. 

Лазаревић је рођен 1939. године у Црнчи, ди-
пломирани је економиста у пензији, а у радном 
вијеку највише година провео је у дервентском 
„Унису“ и лозничкој „Вискози“. 

Н. С. 

Дервенћанин Јосиф Лазаревић
објавио збирку поезије

„Приче о љубави 
и природи“ 
стваране од 
дјетињства
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У Жеравцу је протекле 
сриједе, уз надзор Репуб-
личког завода за заштиту ку-
лтурно - историјског и при-
родног наслијеђа, обављен 
захват на храсту лужњаку 
чија старост се процјењује 
на око 400 година и који би 
могао да буде проглашен 
спомеником природе.

Овој храст, који се у еви-
денцији републичког завода 
води као планирани спом-
еник природе, има дебло пр-
ечника 245 центиметара, ви-
сок је 36,5 метара са шири-
ном круне 30 пута 25 метара, 
и један је од три најобимнија 
храста лужњака у Републици 
Српској. Ово импозантно ст-
абло имало је  неколико сув-
их грана, шупље дебло и ра-
сцјеп који је био пријетња да 
се дебло распукне на два 
дијела.

- Како би се зауставио пр-
оцес даљег ширења расцј-
епа дебла предложена је сј-
еча бочних грана, које је из-
вело предузеће „Арборист“ 
из Бањалуке уз надзор Драг-
ана Ковачевића из Репуб-
личког завода за заштиту ку-
лтурно - историјског и прир-
одног наслијеђа, а исјечене 

су и остале суве гране. У пр-
едстојећем периоду гране ће 
бити увезане како би се спр-
ијечило даље раздвајање 
дебла - саопштено је из 
Градске управе која је фин-
ансирала захват на храсту.

Осим спрјечавања даљег 
пропадања једног од најв-
ећих лужњака, циљ предуз-

етих радова је и његова инс-
титуционална заштита.

- Послије обављених ра-
дова на заштити дебла ств-
орили би се услови за изр-

аду елабората који ће пос-
лужити као основа да се хр-
аст стави под заштиту као 
природна и дендролошка 
вриједност - додали су из Гр-
адске управе.

Према истраживањима 
проф. др Далибора Балл-
иана са Шумарског факул-
тета у Сарајеву процијењена 

старост храста је око 400 
година. 

Начелник Одјељења за 
заштиту природног насли-
јеђа у Републичком заводу 
за заштиту културно - ист-
оријског и природног насл-
ијеђа  Драган Ковачевић каз-
ао је да за овај храст у зав-
оду знају још од 2014. године.

- Тада смо установили да 
је храст у прилично лошем 
стању и  дали смо препоруке 
шта је потребно урадити. 
Овом посљедњом интерве-
нцијом одсјечене су бочне 
гране како би се растеретило 
тежиште да не дође до пуц-
ања. Мораћемо затворити и 
централну рупу и покушати 
стегнути  храст - објаснио је 
Ковачевић истакавши да у 

Дервенти постоји четири или 
пет великих храстова лужњ-
ака, који су валоризовани, 
евидентирани и за које су 
дали препоруке за чување и 
продужавање њиховог живо-
тног вијека. 

Предсједник Мјесне заје-
днице Жеравац Славко Ђе-
кић у плану има ограђивање 

простора око храста, а све 
како би му био продужен вијек.

- У Жеравцу сам рођен, 
ишао у школу и сјећам се хр-
аста када је био много мањи. 
Када смо ишли у школу ис-
под њега смо се играли и тр-
ажили хладовину. Ту смо од-
ржали и један скуп прошле 
године када је наша школа 
славила 120 година посто-

јања. Храст је једноставно 
заштитни знак села – рекао 
је Ђекић додајући да је пр-
имјећивао и да овчари испод 
храста чувају овце и ложе 
ватру. 

И Ивана Долибашића уз 
храст вежу лијепе успомене.

- Испод њега смо се игра-
ли и заљубљивали. Касније 
смо открили да је присутан у 

свим војним картама, јер је 
био орјентација. Драго ми је 
да су надлежни из Градске 
управе реаговали и пред-
узели активности да он буде 
спасен од пропадања - наг-
ласио је Долибашић, а његов 
комшија Илија Зирдум додао 
је да је свима у Жеравцу ст-
ало до тога да храст буде сп-
асен од пропадања.      Н. С.

ДРУШТВО

У Жеравцу орезан један од најобимнијих храстова у Републици Српској

Продужен животни вијек 
лужњака старог четири вијека

Мјештани Жеравца поздравили 
активности на очувању симбола 
њиховог села

Интервенција
Представник фирме „Арборист“ која је обавила инт-

ервенцију на храсту Данијел Шурлан казао је да се 
радило о захтјевном послу. 

- Храст је био у веома лошем стању, а интервенцијом 
је спријечено даље ломљење и цијепање дебла стабла 
- рекао је Шурлан. 

Ово стабло 
могло би да 

буде 
проглашено 
спомеником 

природе

Из електродистрибуције обавјештавају кориснике 
електричне енергије да ће идућих дана доћи до 
прекида у снабдијевању струјом у дијеловима града.

- У петак, 10. новембра од осам до 11 часова без 
струје ће бити улице Светог Саве и Бранка Радич-
евића, док је у понедјељак, 13. новембра прекид пл-
аниран у Пољу, Шушњарима, Пољарима, Кулини, 
Горњим Божинцима, Великој и Малој Буковици од 
девет до 15 часова. Дан касније, односно у уторак, 
14. новембра од девет до 15 часова, без струје ће 
бити Јасенци, те Омерагићи, Ново Насеље, Дерве-
нтски луг, Поточани, Џелињак, Горње Кукавице, Доње 
Кукавице, Осојци, Бишња, Шашићи и Дервентске баре 
- навели су из електродистрибуције.

У сриједу, 15. новембра од девет до 15 часова стр-
ује неће бити у Куљеновцима, Агићима, Дервентском 
лугу (Ћебеџије), Мишковцима, Рапћанима, Доњем Де-
тлаку, Календеровцима, Горњем Детлаку и Дријену.

Електродистрибуција

Дијелови града идућих 
дана без струје
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Купус 0,60  
Купус врећа 5 - 10 
Корнишон 3 - 4
Kраставац 2 - 2,50
Паприка (црвена) 3 - 3,50
Паприка (жута) 2 - 2,50
Карфиол 2,50 - 3
Махуна 4 - 7
Патлиџан 1 - 2 
Мрква 2  
Тиквица 1 - 2
Црвени лук 2 - 2,50
Бијели лук 7 - 10
Кромпир 1,50 - 2 
Парадајз 2,50 - 4
Крушка 2,50 - 3,50
Јабука 0,70 - 2,50
Шљива 3 
Мандарина 1,50 - 2,50
Лимун 2,50

(Цијене у КМ од 2. новембра)

Pija~ni
barometar

Водоравно: 1. Наш глумац, 
рођен 24. јула 1947. (Бернард 
Драх!), 12. Римско мушко име, 
Август, 13. Пећница, 14. Гл-
авна ријека подземља (грч. 
мит.), 15. Направа за обијање 
браве, 16. Име рок краљице 
Тарнер, 17. Улица (скр.), 18. 
Омладински хокејашки клуб 
(скр.), 19. Рибонуклеински ац-
идум (скр.), 20. Град у Румун-
ији, 22. Врста хладног оружја, 
24. Милиампер (скр.), 25. Вел-
ика врућина, запара, 27. Гла-
вни град Чада, 28. Множина 
(скр.), 29. Адонис одмила, 31. 
Дио жељезничке пруге, 32. 
Плочица у хокеју на леду, 33. 
Стара јединица за рад, 35. Те-
ниски савез (скр.), 36. Лого-
тип, 37. Кућепазитељи, 39. 
Материја која се може ковати, 
40. Копно поред воде, 41. По-
кретачке машине, 42. Попул-
арна глумица и пјевачица, ро-
ђена 24. јула 1969. („План Б“).

Усправно: 1. Слатководна 
риба, 2. Вјештина у послу ст-
ечена праксом, 3. Грчко ост-
рво, 4. Душан одмила, 5. Ру-
кометни савез Србије (скр.), 6. 
Коњ (пјесн.), 7. Велики период 
времена, 8. Иће, храна, 9. Би-
вши грчки новац, 10. Синова 
или кћеркина кћи, 11. Ист-
очњачка мандолина, 15. Име 
фудбалера Седорфа, 17. Ста-

вити слику у рам, 20. Улични 
разбојник, 21. Пјешчани нанос 
у пустињи, 23. Полтрон, ули-
зица, 25. 21. и 29. слово азбу-

ке, 26. Одозго, 27. Име глумца 
Ридуса, 28. Магаренце, 30. 
Подјеле, 32. Велика поплава, 
34. Прастановници Француске, 

36. Актуелно годишње доба, 
37. Бренд аутомобила, 38. По-
лица на зиду, 39. Лучки насип, 
моло, 41. Магистар (скр.).

Ukr{tene rije~i

Рецепте можете слати на 
e-mail: derventskilist.redakcija@gmail.com или на 

адресу Цара Лазара 45, Дервента.

Recept
sedmice

Састојци:
500 гр оштрог брашна
1 кашичица соли
1 врећица сувог квасца
100 гр грожђица
40 гр сувих брусница
125 мл млијека
125 мл топле воде
1 јаје
2 кашике мармеладе од наранџе
1 кашика шећера (за глазуру)
2 кашике воде (за глазуру)
Припрема:
У брашно додати со, квасац и суво воће. Помијешати 

млијеко и топлу воду, па додати јаје и лагано умутити. 
Помијешати са брашном, сјединити и додати марме-
ладу. Мјесити док тијесто не буде меко и глатко. Прекр-
ити мокром салветом и оставити на топлом мјесту да надође.

Надошло тијесто лагано премијесити и пресути у нау-
љен калуп за хљеб. Оставити да надође још пола часа, 
па пећи у рерни на 220 степени. 

За глазуру растопити кашику шећера са двије кашике 
воде и пустити да проври. Када хљеб буде печен, прем-
азати га глазуром.

Хљеб са 
сувим воћем

КУТАК ЗА...

Продајем  парцелу у Новом насељу, 
„Свиленград“, у Дервентском лугу, 
површине 7,600 м2, (високи напон, 

вода, струја, 230 метара до 
канализације са урбанистичко - 

техничким условима и локацијском 
дозволом за стамбено - пословни 

објекат површине 
660 м2+110 м2).

Телефон: 065/265-891.

Купујем гарсоњеру, може и девастирана, у обзир долази 
само први или други спрат. Телефон: 066/151-257.

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *Издајем намјештен трособан стан са гаражом. Стан је на 
првом спрату у Улици Његошевој, поред вртића „Трол“. 
Цијена 350 КМ. Телефон: 065/638-170.

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *Потребни радници за рад на грађевини у Њемачкој. 
Телефон: 065/693-924.

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *Ауто - лимар Мики продаје два товљеника. Телефон: 
065/879-989.

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *
Продајем добро очуван аутомобил Форд „фиесту“, 33 кw, 

година производње 1986, бензин. Телефон: 053/333-834. 

Mali oglasi

Историјске чињенице и 
најзанимљивији детаљи вл-
адавине бана краља Твртка 
Котроманића, као и поједини 
контрадикторни ставови који 
се помињу у контексту њего-
вог поријекла, у уторак је на 
предавању под називом „Тв-
ртко Котроманић - између 
историје и политике“ у  Цен-
тру за културу разјаснио ви-
ши асистент на Филозофск-
ом факултету у Бањалуци 
Дејан Дошлић.

Предавање је организовало 
Српско просвјетно и култур-
но друштво „Просвјета“ из 
Дервенте чији је предсједник 
Далибор Ђекић рекао да је 
Твртко Котроманић важна 

историјска личност која се 
често користи и као основ за 
политичке расправе.

- Свједоци смо данас мн-
огих контрадикторних став-
ова о овој личности. Истор-
ија код многих данас није 
научна грана, него се кори-
сти за формирање идеоло-
шких концепата и служи за 
подстицање расправа, пре-
пирки првенствено у полити-
чким круговима - рекао је 
Ђекић.

Дошлић је појаснио да је 
предавање фокусирао на 
Котроманићеву крвну везу 
са српском владарском ло-
зом Немањић.

- Твртко је наслиједио св-

ог стрица бана Стефана др-
угог Котроманића, који је био 
један од способних и моћних 
владара рода Котроманић. 
Они су били крвно повезани 
са Немањићима, а Твртко је 
посебно везан са Шубићима, 
али је веза са Немањићима 
важан детаљ управо због ка-
снијег крунисања и преуз-
имања владарског програма 
Немањића - појаснио је До-
шлић додавши да је удајом 
кћерке краља Драгутина Је-
лисавете, за бана Стефана 
првог Котроманића, који је 
био дјед бану и краљу Тврт-
ку, дошло до спајања те дв-
ије династије која ће свој ко-

начан облик добити Твртко-
вим крунисањем.

- Крунисање је било најв-
јероватније у манастиру Ми-
лешева, гдје су биле мошти 
Светог Саве и то је питање 
које изазива велику полем-
ику у науци и јавној сфери - 
додао је Дошлић.

Предавању су присуствов-
али и свештеници Српске 
православне цркве у Дерв-
енти, предсједник Скупшт-
ине града Бојан Радановић, 
шеф Одсјека за борачко - 
инвалидску заштиту Градске 
управе Станиша Микеревић 
и други.

Н. С. 

Дервентска „Просвјета“ организовала предавање
Историја непобитно 

расвјетљава 
поријекло и 

владавину Твртка 
Котроманића
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Хор Стручне и техничке 
школе, иако постоји тек око 
два мјесеца, већ је привукао 
пажњу својим наступима, а 
око 30 чланова са профес-
орицом Драганом Плавшић 
вриједно припрема нове из-
ведбе.

Од краја септембра до са-
да, у жељи да увјежбавају 
хорско пјевање, окупља се 
десетак ученика и двадесе-
так ученица, а своје изведбе 
употпуњавају и звуковима 
хармонике.

Ученик четвртог разреда 
смјера техничар ЦНЦ техн-
ологија Марко Бојић пјева у 
хору, али и свира хармонику.

- Хармонику свирам од 
пете године и завршио сам 
нижу музичку школу у Осн-
овној школи „Никола Тесла“. 
Када ме професорица Драг-

ана Плавшић позвала да 
будем дио хора одмах сам 
пристао, јер ми се свидјела 
идеја и лијеп је осјећај пр-
едстављати овакву врсту 
музике -  казао  је Бојић којег 
је додатно охрабрила пози-
тивна реакција публике на 

њихове досадашње наступе.
Дио хора је и ученица пр-

вог разреда економске шко-
ле Маја Глумац.

- Чланство у хору за мене 
је потпуно ново искуство, 
али с обзиром да волим да 

пјевам, сматрам да сам се 
добро снашла. Мама и сест-
ра ми често говоре да имам 
лијеп глас - рекла је Глумч-
ева која је и члан Драмског 
студија Народне библиотеке 
„Бранко Радичевић“. 

Први циљ хора, а то је да 
све чланове краси велика 

воља за пјевањем и наст-
упима, је испуњен, поручује 
професорица  Драгана Пла-
вшић. 

- До сада се у школи, пр-
ема потреби за одређене 
приредбе, окупљала група 

ученика који су пјевали хор-
ски, и вођени тиме, одлучили 
смо да покренемо прави хор. 
Сада бројимо 30 чланова, 
радимо сами и сналазимо 
се, с обзиром да немамо пр-
етходно музичко образовање 
изузев неколико ученика који 
су свирање хармонике учили 
у музичкој школи – исприча-
ла је Плавшићева.

Први наступ школски хор 
је имао поводом обиљеж-
авања Европског дана јези-
ка, крајем септембра, а нед-
авно су били и дио Вечери 
духовне музике коју је орга-
низовао ИМИЦ „Заједно“.

- Сада се припремамо за 
Међународни дан средњо-
школаца, крајем новембра, 

када ћемо извести комбин-
ацију пјесме и игре. Бићемо 
и учесници Вечери духовне 
православне музике и по-
езије коју организује „Вихор“ 
- рекла је Плавшићева отк-
ривајући да вриједно раде и 

на припреми новогодишњег 
концерта и за наступ на св-
етосавској приредби или ак-
адемији. 

- Сви ови најављени наст-
упи иду у прилог чињеници 
да људи препознају рад и 
труд, иако наш хор не води 
особа стручна у области му-
зике. Такође, само постој-
ање хора, али и наступи, мн-
ого значе ученицима који на 
тај начин разбијају трему 
при јавном наступу, а уче се 
и одговорности - казала је 
Плавшићева.

Хор пробе има једном се-
дмично у школи, а отворен 
је за ђаке од првог до четв-
ртог разреда.

Н. С.

У Стручној и техничкој школи од 
ове школске године дјелује хор

Ђаци вриједно 
увјежбавају

хорске изведбе

За два мјесеца постојања већ су 
имали неколико успјешних наступа

Похвала
Директорица Стручне и техничке школе Бранка 

Јовић има само ријечи хвале за ученике и профе-
сорицу Драгану Плавшић који су за кратко вријеме 
успјели да формирају хор и забиљеже неколико на-
ступа. 

- Осим примарног циља у школи да савладају 
градиво, ученици су вољни да искажу своје таленте, 
што ме веома радује. Похвално је  и што да проф-
есорица Плавшић води и  секцију за надарене ученике 
у којој су се обрели ђаци са разним талентима које 
настојимо открити и његовати  - нагласила је Јовићева. 

Хор има 30-так 
чланова и то 

махом ученика 
без претходног 

музичког 
искуства 

Новооснована библиотека храма Васкрсења Хри-
стовог у Оштрој Луци богатија је за око 2.000 књига, 
од којих је више од 450 поклон дервентске Народне 
библиотеке „Бранко Радичевић“, а ова донација уруч-
ена је Српској православној црквеној општини прот-
еклог викенда.

Акцију сакупљања књига покренуло је Српско кул-
турно друштво „Укрња“ из Челинца на челу са предс-
једником Ратком Поповићем, а један од координатора 
акције био је дервентски књижевник и члан Српског 
књижевног клуба „Вихор“ Милорад Ђурђевић.

- Старјешина храма у Оштрој Луци исказао је зах-
валност дервентској Народној библиотеци, а мени је 
припала част да представим значај библиотеке, саму 
Дервенту и своје стваралаштво - рекао је Ђурђевић.

Предаја прикупљених књига била је прилика и за 
књижевно – поетски час у којем су учествовали пјева-
чка етно - група СКУД-а „Оштра Лука” и пјесници из 
Челинца, Котор Вароши, Градишке, Прњавора, Дерв-
енте, Модриче и Бањалуке.  Учесници су посјетили и 
обалу ријеке Сане, манастир „Клисина“ код Оштре 
Луке и манастир „Милошевац“ код Приједора.     Н. С. 

Народна библиотека била 
дио акције

Храму у Оштрој Луци
450 књига из Дервенте

Посебне тренутке у празничном амбијенту Дерве-
нћани, али и гости из других градова, и ове године 
моћи ће да забиљеже пред објективом фотографа 
Ивана Живковића у „Зимској чаролији“ која почиње 
20. новембра.

Живковић, у сарадњи са Народном библиотеком 
„Бранко Радичевић“, и ове године припрема двије 
бајковите сценографије. 

Сви који желе да имају успомену забиљежену у 
овом амбијенту имају за то прилику радним данима 
од 17 часова, а викендом од десет часова. Термине 
је могуће заказати на број телефона 065/476-785 
позивом или „вибер“ поруком. 

А. Д.

Иван Живковић организује
празнично фотографисање

„Зимска чаролија“ 
отвара врата 
20. новембра
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16. новембра навршава се 29 
година од смрти мог брата

АЏИЋ МИЛОВАН
С тугом те се сјећа

сестра Невенка

12. новембра навршава се 15 тужних година од смрти драге

ВУКОВИЋ 
(рођ. Сворцан) ВУКОСАВА

Вјечно ћемо памтити сва добра дјела којим си нас задужила. Твој 
племенити лик заувијек ће бити у нашим срцима.

Синови Јово, Сретко и Драган са породицама

9. новембра навршавају се три године од када са нама није

ЈЕЛИСИЋ 
ЈОВАН

Драге успомене на тебе од заборава чува
син Младен

12. новембра навршавају се три године од када са нама није наш драги

МИЛАДИНОВИЋ 
МИЛОРАД

1951-2020.

Вријеме пролази, а бол и туга остају заувијек.

Успомену на тебе чувају

супруга Гордана, кћерка Наташа, синови Дарио, Александар и Никола, снахе Живана и 
Рада, зет Мирослав, унучад Теодора, Павле, Јована, Растко, Искра и Вукашин

16. новембра навршава се 21 година од када са нама није 
наша драга

ТОДОРИЋ 
СЛОБОДАНКА

Од заборава те чувају
кћерка Виолета и син Синиша

16. новембра навршава се 29 година од када са нама 
није наш драги

ХОЛОВКА 
СЛАВКО

У времену кроз које путујемо сви, сјећања на тебе не 
блиједе. С поносом чувамо твој лик од заборава.

Корнела, Драган, Срђо и Милица
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4. новембра, у 62. години, напустио нас је наш вољени муж, тата и деда

БАШИЋ (Ђурађ) ДРАГОМИР
1962-2023.

Драги наш, својим великим срцем, племенитом душом и часним животом 
заслужио си поштовање и вјечно сјећање. Заувијек ћеш остати у нашим 
срцима и бити наша звијезда водиља кроз наше животе.

Велику захвалност упућујемо родбини, пријатељима, кумовима и радним 
колегама у „Комуналцу“ који су присуствовали посљедњем испраћају 
нашег Драгомира.

С тугом и поштовањем, драге успомене на тебе од заборава у својим 
малим срцима чуваће и чекати да нам дођеш твоји 

супруга Милена, кћерке Слађана и Драгана, зетови Бојан и 
Милијан и твоји бисери Јован, Стефан, Лазар и Јелена

Посљедњи поздрав драгом сину, брату и дјеверу

БАШИЋ (Ђурађ) 
ДРАГОМИР

1962-2023.
Драги наш, неће те избрисати вријеме, нити сакрити тама, звијезда си 

наша која нас прати. Вјечно ћеш живјети са нама.
Заувијек ћеш бити у срцу своје мајке Љепосаве, 

брата Љубомира и снахе Милене

Посљедњи поздрав вољеном стрицу 

БАШИЋ (Ђурађ) 
ДРАГОМИР

1962-2023.
Стрикане наш, рано си нас оставио, научио си нас на себе, пружао си 

нам неизмјерну љубав и топлину и пуно нас волио.
Нека те анђели чувају, а ми ћемо те чувати од заборава.

Твоји Дражен, Свјетлана - Цеца, Лана и Петар

Посљедњи поздрав вољеном стрицу

БАШИЋ 
(Ђурађ) 

ДРАГОМИР
Стрикане наш отишао си тихо баш онако како 

си живио. Много ћеш недостајати..
Нека те анђели чувају тамо гдје си, а ми ћемо 

те чувати од заборава.
Ништа више неће бити исто, јер нема тебе!

Твоји Дејан, Сузана и Гаврило

Посљедњи поздрав нашем драгом колеги

БАШИЋ 
ДРАГОМИР 

С тугом смо се опростили од њега.

ЈКП „Комуналац“
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7. новембра навршиле су 
се 22 године од смрти моје 
мајке

МАРИЋ 
(рођ. Лазаревић) 

СТАНА

Твој лик и доброту нећу 
заборавити.

                                                                        

Син Давид

10. новембра навршава се 
шест година од смрти драге 
супруге 

     

ЂЕКИЋ 
(рођ. Марић) 

МАРИЈА 
Вољени никад не умиру.
Радо те се сјећа 

супруг Љубо

5. новембра навршила се година од када са мном није

ПОПОВИЋ 
(рођ. Стјепановић) 

НАДА
С тугом, љубављу и поштовањем, живјећеш вјечно у 

мом срцу.

Супруг Марко

5. новембра навршила се година од када са нама није

ПОПОВИЋ 
(рођ. Стјепановић) 

НАДА
С тугом и поштовањем, драге успомене на тебе од 

заборава у својим срцима чуваће
кћерка Аница, зет Славко, 

унучад Марко, Ђорђе и Марија

5. новембра навршила се година од када са нама није

ПОПОВИЋ 
(рођ. Стјепановић) 

НАДА
С тугом и поштовањем, драге успомене на тебе од 

заборава чуваће

син Богдан, унучад Анђела и Слободан

7. новембра навршава се осам година од смрти наше 
драге 

ШОГОРОВИЋ 
МИРА

С поштовањем, тугом и љубављу чувамо успомену на 
тебе. 

Супруг Ђорђо, син Синиша, снаха Ивана, 
унук Стефан и унуке Сара, Лара и Јована

ЧИТУЉЕ

11. новембра навршава се 40 тужних дана од када са 
нама није наш драги

ШАРЧЕВИЋ 
МИЛАН

Тог дана обавићемо четрдесетодневни помен, посјетити 
његов гроб, положити цвијеће и упалити свијеће.

С тугом и поштовањем, чувамо успомену на тебе.

Син Слободан и кћерка Љубица са породицама

СПОРТ

Након што су у првом колу пр-
волигашког такмичења у футсалу 
Дервенћани били бољи од Котор 

Вароши, у другом колу савладали 
су фаворизовану екипу из Добоја.

Одлучујући гол постигао је Ђу-

ричић, а у сљедећем колу Дерв-
енћани гостују у Зворнику гдје се 
састају са екипом „Јанг Бојс“.

Прва футсал лига РС

Бољи од 
фаворита

ДЕРВЕНТА - ДОБОЈ 
2:1 (1:0)

Спортска дворана Дервента. 
Гледалаца: 300. Судија: Ракић 
(Бијељина). Стријелци за Дерв-
енту: Ђаковић у 19. и Ђуричић у 
37. минути.

Дервента: Благојевић, Пиваш, 
Травар, Радоја, Ђекић, Ђуричић, 
Лејић, Вајић, Кулага, Ерић, Вук-
мировић, Ђаковић, Алексић, Си-
мић.
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Међународни теквондо ту-
рнир „Илиџа опен 2023“ који 
је протекле суботе окупио 
538 такмичара био је при-
лика за дервентске теквон-
доисте да покажу своје вјеш-
тине и умијеће и то у четири 
конкуренције, а које су кру-
нисане са 16 медаља. 

Дервенћани су наступили 
у конкуренцији сениора, јун-
иора, кадета и кик, а међу 
сениорима истакао се Сергеј 
Теофиловић који је прогл-
ашен за најбољег сениора 
турнира. Теофиловић је осв-
ојио златну медаљу, те зауз-
ео треће мјесто у екипном 
наступу. 

- Своје наступе златним 
медаљама крунисали су и 

Стефан Ковачевић, Ајна Иб-
ришевић, Виктор Радановић, 
Милана Марковић и Теодора 
Ћорић, док су сребрне избо-
рили Владан Ковачевић, Ср-
ђан Ковачевић, Матео Рад-
ановић, Милош Гојић и Мар-

ија Маравић. Бронза је зас-
јала у рукама Мирослава 
Марковића, Немање Радан-
овића, Стефана Ђекића, Ив-
ане Јевтић и Теодоре Јевтић 
- саопштили су из клуба. 

А. Д.

ОК ДЕРВЕНТА - ОК БЛ 
ВОЛЕЈ 3:0

(16:25, 21:25, 22:25)

Одбојкашице „Дервенте“ у 
оквиру 5. кола Друге одбојк-
ашке лиге Републике Српске 
гостовале су протеклог вике-
нда у Бањалуци код екипе 
„БЛ Волеј“, а улогу фаворита 
Дервенћанке су оправдале 

теже него што се очекивало, 
али су ипак савладале дом-
аћина резултатом 0:3. 

У првом сету борба је би-
ла изједначена све до сред-
ине сета када су Дервенћа-
нке везале неколико узасто-
пних поена приморавши тре-
нера домаћих да у кратком 
периоду искористи оба „тајм 
аута“.

Други сет је почео како је 
завршио први, добром игром 
„Дервенте“ и сигурним серв-

исом и брзо је предност пор-
асла на 13:6. Послије тога 
долази да пада у игри „Де-
рвенте“, а и „БЛ Волеј“ је за-

играо боље и предност је 
почела да се топи, али је сет 
завршен резултатом 25:21 у 

корист дервентске екипе. У 
трећем сету обе екипе су иг-
рале по принципу од „сјаја 
до очаја“, а боље се снашао 

домаћин.
- Средином сета на пред-

ност Бањалучанки реаговала 

је дизач „Дервенте“ Маја Ву-
јичић и направљена је сер-
ија од 5:0 и сет је преокренут 
у корист наших дјевојака, па 
је до краја меча игром поен 
за поен завршен посао и 
обезбијеђена су три поена 
за лидерско мјесто на таб-
ели - казали су из Одбојкаш-
ког клуба.

„Дервента“ послије пет 
кола и четири одигране утак-
мице има четири побиједе 
са само једним изгубљеним 
сетом, а у идућем колу у гос-
те им долази екипа „Котор 
Вароши“.

Такмичење на поједина-
чном првенству Републике 
Српске у боксу донијело је 
титулу најбољег кадета чл-
ану Боксерског клуба „Де-
рвента“ Сергеју Милоше-
вићу, док је Михајло Ђекић 
на турниру „Невидљиви хе-
роји“ проглашен за најбољег 
сениора.

Из клуба су казали да је 
првенство РС одржано про-
теклог викенда у Милићима, 
а турнир „Невидљиви хер-
оји“ у Новом Саду.

- У категорији кадета Сер-
геј Милошевић је доминирао 
у полуфиналу над боксером 
бањалучке „Славије“ резул-

татом 3:0, да би у финалној 
борби побиједио боксера из 
зворничког „Обилића“ и осв-

ојио пехар за најбољег шко-
ларца првенства. Сергеј је 
тако објединио титуле прв-
ака РС и БиХ за 2023. годи-
ну, а на првенству Српске 

наступио је и Александар 
Тепић који је због повреде 
био спријечен да наступи у 
финалном сусрету - казали 
су из клуба истакавши и пл-
асман некадашњег члана 
клуба. 

- Наш члан који сада на-
ступа за Боксерски клуб „Па-
триоте“ из Новог Сада Миха-
јло Ђекић освојио је пехар 
за најбољег сениора међун-
ародног турнира „Невидљ-
иви хероји“ уз такмичаре из 
Србије, Кипра, Словачке, 
Црне Горе, Чешке, Ирске, 
Грчке, Пољске и Словеније 
- додали су из Клуба. 

А. Д.

Дервенћани наступили на „Илиџа опену“

Теквондоистима 
16 медаља, Теофиловић 

најбољи сениор

Боксери успјешни на двије смотре

Милошевић првак РС, 
Ђекић први сениор

Одбојкашице из четири утакмице носе исто толико побједа са 
само једним изгубљеним сетом

Заслужено на лидерској позицији

Слиједи меч 
код куће 
против 
„Котор 
Вароши“ 

Пионирке
Ни пионирке, што се тиче форме, не заостају много 

за првим тимом, па су у оквиру Пионирског првенства 
Републике Српске савладале екипу „Црвене звијезде“ 
из Обудовца.

ОК ЦРВЕНА ЗВИЈЕЗДА - ОК ДЕРВЕНТА 3:0 
(25:14, 25:21, 25:12)

СРБАЦ - ДЕРВЕНТА 22:30
Спортска дворана у Српцу. Судије: Глишић и 

Баришић. Седмерци: Србац 2 (1), Дервента 5 (4). 
Искључења: Србац 10, Дервента 4 минута.

Дервента: Толимир, Живанић 5, Милинковић 4, 
Давидовић 2, Пејаковић 2, Бегановић 1, Косић 1, 
Грбић, Кнежевић 6, Дринић, Рамадановић 2, Пећић 2, 
Станковић 4, Шкрга 1.

Рукометаши „Дервенте“ пласирали су се у треће 
коло Купа РС у рукомету савладавши екипу „Српца“. 

Дервенћани су били доминантни у свим сегментима 
игре и дијеловима утакмице, иако на терену није било 
неколицине првотимаца важних за екипу.

Током сљедећег викенда наставља се првенство, 
када рукометаши „Дервенте“ гостују у Бијељини.

ДЛ

Рукометни Куп 
Републике Српске

Доминација над 
Српчанима
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СПОРТ

ОЛИМП - ДЕРВЕНТА 96:87
(28:27, 16:29, 31:14, 21:17)

Дервента: Радић 7, Јовановић 15, Нединић 10, 
Слијепчевић 8, Ве. Чечавац 28, Перановић, Ђошан 17, 
Тадић, Калањ, Томаш 2.

Кошаркаши „Дервенте“ још једном нису имали даха 
да утакмицу приведу краја на начин да буду задовољни. 

Као и у неколико претходних мечева, није било 
довољно концентрације да се задржи предност ство-
рена током првог полувремена. Поразу је кумовала 
лоша игра у одбрани, што је условило већи број 
грешака у нападу и, на крају, десио се пораз. Екипа 
„Олимпа“ стигла је до своје прве побједе за бијег од 
„Дервенте“ на првенственој табели.

У сљедећем колу „Дервента“ је слободна, тако да ће 
имати времена да се сконцентрише за освајање првог 
тријумфа.

ДЛ

ДЕРВЕНТА - ОССА ГАЛАКС 8:0
(3123:2909)

Дервента: Марић 498, С. Јефтић 538, Ристић/
Петковић 484, Ђурић 500, Новић 577, Продић 526.

Послије седам одиграних кола јесењег дијела шам-
пионата Републике Српске у куглању екипа „Дервенте“ 
заузима треће мјесто на табели, иза лидера „Поса-
вине“ из Градишке и „Херцеговца“ из Билеће, који има 
само бод предности.

У посљедњем овогодишњем колу „Дервента“ је била 
убједљива против екипе „Осса Галакс“ из Патковаче, 
која остаје чврсто прикована за дно табеле.

У наставку првенства остало је да буду одиграна 
још три кола, а прве утакмице сљедеће године пре-
двиђене су за 28. јануар.

ДЛ

Рукометашице „Дервенте“ 
нису успјеле да укњиже оба 
бода против гошћи, екипе 
„Младост 1960“ из Бањалуке, 
тако да на табели обје екипе 

остају са истим бројем бод-
ова, по девет и са бодом 
заостатка иза лидера.

Током цијелог сусрета иг-
рало се за гол више, док се 

игри у одбрани није посв-
ећивала посебна пажња, та-
ко да је, у просјеку, виђено 
више од једног гола сваког 
минута.

У посљедњем колу руко-
меташице „Дервенте“ имају 
још један тежак испит. Овај 

пут гостују код лидера на 
табели, екипе „Борца 2“. По-
зитиван исход би значио ве-
лику шансу да се презими у 
самом врху табеле, мада ни 
са лошим исходом шансе за 
пласман у врх табеле не би 
биле изгубљене.

„Текстилац“ је пропустио 
још једну прилику да са го-
стовања донесе  барем 
један, ако не и сва три бода. 
Цијели плијен остао је на ко-
нту екипе „Брда“ из Хамб-
арина код Приједора.

Одлучујући тренутак дого-
дио се у 18. минути када су 

домаћи постигли гол за три 
бода, а „Текстилац“ је након 
тога преузео иницијативу, 
али без ефикасне завршнице.

У сљедећем колу „Текс-
тилац“ ће угостити тим „Пр-
олетер“ из Теслића, једну од 
екипа из „горњег дома“ таб-
еле.

Прва кошаркашка 
лига РС

Наставак 
синдрома „друго 

полувријеме“

Прва куглашка лига РС

Убједљиви 
против 

аутсајдераРукометашице „Дервенте“ и „Младости“ подијелиле бодове

Прегршт голова

„Текстилац“ поражен у Хамбаринама

Још један 
неуспјех на 
гостовању

ДЕРВЕНТА - МЛАДОСТ 1960 37:37 (19:19)
Спортска дворана Дервента.  Судије:  Делић и 

Купрешанин. Седмерци: Дервента 8 (6), Младост 7 (7). 
Искључења: Дервента 6, Младост 2 минута.

Дервента: Савковић, Бајрамовић 9, Кнежевић, Цвија-
новић 12, Дероњић, Алексић, Мицхелини 1, Живковић 1, 
Самарџић, Максимовић, Хрустић, Панзаловић 1, Павловић 
11, Поповић 2, Латифовић, Ђекић.

БРДО - ТЕКСТИЛАЦ 1:0 (1:0)
Стадион у Хамбаринама. Гледалаца: 70. Судија: Ландуп 

(Бањалука). 
Текстилац: Благојевић, Mарић, Трнинић, Да Силва, 

Mитровић (од 34. Слијепчевић), Тадић, Триван, Игњић, 
Симић (од 46. Алексић), Техеда, Карнеиро. 

Послије серије лоших резултата на 
гостовањима, на којима је у шест 
утакмица освојен само један бод, 
досадашњи тренер „Текстилца“ Зо-
ран Бујић поднио је оставку. Управа 
клуба за тренера прве екипе име-
новала је Дејана Пијетловића, који је 
деби на клупи имао већ јуче (сриједа) 
на утакмици за Куп РС против „Сло-
боде“ из Мркоњић Града.

- Хвала управи за указано повје-
рење. Испред нас је захтјеван и теж-
ак пут до повратка у Прву лигу, што 
је примарни циљ клуба. Тренутно смо 
у бодовном заостатку за водећим 
екипама, али надам се да ћемо из 

утакмице и утакмицу „расти“ и бити 
бољи, а ово се нарочито  односи на 
гостујуће утакмице. Екипа је сасвим 
задовољавајућа с обзиром да имамо 

„микс“ искусних и млађих играча. 
Такође, тренер Бујић је екипу одли-
чно припремио. Испред нас су још 
три веома тешке првенствене утакм-
ице, али даћемо све од себе да их 
завршимо позитивно. Послије тога 
наступа зимска пауза током које ћемо 
се припремити што боље за проље-
ћни дио првенства гдје ћемо уз адек-
ватна појачања бити што конкур-
ентнији - рекао је Пијетловић за 
Дервентски лист и позвао све вјерне 
навијаче „Текстилца“ да у суботу 
подрже екипу, јер у госте долази 
одлична екипа „Пролетера“ из Тес-
лића.

Дејан Пијетловић нови тренер


